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 כ"ט תמוז תש"פ שלישי יום

 

 לכבוד 

 יו"ר ועדת הכלכלה – יעקב מרגיח"כ 

 ymargi@kenesset.gov.ilבאמצעות מייל: 

 ח"כ מרגי היקר שלום רב,

 לקראת הדיונים היום ומחר בנושאים:

 השלכות הקורונה על התעשייה הישראלית 
 הפיטורים הצפוי דיון מהיר בנושא: "תכנית משרד הכלכלה לטיפול עם גל" 

  ,הצעה לסדר היום בנושא: "התרעת שירות התעסוקה מהתגברות משמעותית באבטלה
 "מבוגרים ומיעוטים בחברה בעיקר בקרב צעירים,

 

, קיים מספר דיונים בנושא השלכות משבר פורום מנכ"לים, מנהלי כספים וחשבים של לשכת רואי חשבון

  הקורונה והמלצות ליציאה מהמשבר.

ם מאגד בתוכו רואי חשבון המכהנים כמנכלים, מנהלי כספים וחשבים מכל המגזר העסקי, לרבות הפורו

 חברות מסחר ותעשייה, יבואנים ויצואנים, חברות קטנות וגדולות .

 יציבות על ולשמור לסייע היא המטרה מהמשבר. ביציאה המשק את המוביל הוא העסקי המגזר

 עסקית. והמשכיות

 חמצן לספק חייבת המדינה ולכן הייצור, הגדלת באמצעות היא הכלכלה, להבראת הטובה הדרך

 לעסקים.

 והחברות. מהעסקים לחלק מדי מאוחר יהיה הדבר כעת, סיוע יקבלו לא אם

 לא אם זאת, תקופה לצלוח מהמדינה לעזרה וזקוקות מורכב, משבר עם כעת  מתמודדות  החברות

 ייעצר. משקה כל הקרוב שבעתיד חשש יש כעת, סיוע יקבלו

אנו, שנמצאים בחזית הניהול השוטפת של העסקים, מכירים את הצרכים היומיומיים לניהול 

הפעילות מחד ובעלי השכלה פיננסית וחשבונאית מאידך, נקראים בעת הזו לשלב כוחות וחשיבה 

 יצירתית, למען יציאת המשק הישראלי מהמשבר.
 

  -העדפת התעשייה המקומית ועידוד ההשקעות בארץ .1

לעודד ולתמרץ רכישת כחלק מהמטרה להביא לצמיחה מחודשת של התעשייה המקומית, אנו סבורים כי המדינה צריכה 

, ובמידת הנדרש להסיר חסמים רגולטוריים. זאת, בניגוד למספר מקרים אליהם התוודענו סחורות המיוצרות בישראל

 בתקופת המשבר, למשל ייבוא ירקות מטורקיה. 

 ארוך את ביצוע ההשקעות והצמיחה במשק אנו ממליצים לקבוע הוראות על -טווח הבינוניעל מנת להבטיח ל

 .פחת מואץ אגרסיבי להשקעות בשנתיים הקרובות

  הענקת סמכויות מעשיות כמו כן על מנת לאפשר קידום הליכים באופן מהיר ויעיל בתחומים השונים, ראוי לקדם

 רשויות המקומיות, מנהלי רשויות וגופים ציבוריים שונים ועוד., לרבות העיריות והלדרג הניהולי הפועל בשטח



 

    

 

 

 

 

  במובן זה שניתן יהיה לבצע רכישות ומיזוגים  להקל בהיבט של תחרות על מיזוגים שוניםאנו סבורים גם כי יש

 במהירות הנדרשת נוכח המשבר ובמינימום התערבות רגולטורית.

הקלות משמעותיות ברגולציה כולל ניתן לומר כי זו עת בה נדרשות סוגיה זאת רלבנטית לענפים ותחומים רבים ובאופן 

 המעכבים קידום פעילויות ועסקים במשק. ובחסמים

תוך שיפור הסביבה העסקית של התעשייה בישראל, הגברת אטרקטיביות  20%-הגדלת חלקה של התעשייה בתוצר ל 

 המשק להשקעות, והגברת הפריון בענפי התעשייה השונים.

ת לדוגמא: הגנהסרת חסמי רגולציה משמעותיים, שאינם תקציביים,  - הבירוקרטיה והרגולציההפחתת  .א

 , הקלות בהיתרי בנייה, מפרטים אחידים לפי סטנדרט בינ"ל, רישום תרופות, תמרוקים.   ביבהס

וצעדים נדרשים עידוד השקעות במכונות ובציוד, חיזוק המו"פ, מעבר לתעשייה מתקדמת  -האצת הצמיחה  .ב

 בתחום התשתיות הפיסיות והדיגיטליות.

מפעלים רבים העדפת תוצרת הארץ תאיץ את מגמת חזרתם של  –חיזוק העצמאות הייצורית של ישראל  .ג

 הביתה, בעיקר של מוצרים חיוניים והרחבה של קווי הייצור כחול לבן. 

 תיד.פיתוח הכישורים הדרושים למשרות הע –פתרונות לשימור התעסוקה ושדרוג כח האדם  .ד

וצאה חיובית משולבת: אמור להביא לת -150%בשיעור של  2020-2021בהשקעות הון בשנים  המוגברהפחת  .ה

 בתשלומי מס החברות ושיפור תזרים המזומנים בטווח הקצר.  להפחתהסיוע לחברות הודות 

 הגדלת תקציב רשות החדשנות תוך מתן עדיפות לחברות שיתחייבו להעסיק עובדים בישראל גם לאחר .ו

 הפיתוח. עידוד השקעות במחקר ופיתוח וקידום חדשנות בתעשייה מסורתית.

על מנת לתמוך במעבר לשימוש נרחב בדיגיטציה בקרב  .מסלולי סיוע מוגברים -הסוכנות לעסקים קטנים  .ז

בתוכם דגש על השמת מחשוב רצפת ייצור, שיווק, תמיכה בהכשרות הון אנושי )לדוגמא  ,העסקים הקטנים

 .וייעוץ כללי טק פקטורי(

הגדלת מסלולים לעידוד ייצוא לטובת חיזוקה מחדש של התעשייה בשווקים  -מסלולי פיתוח וחידוש היצוא  .ח

 .2019בעולם. יש להתיר לחברות שימוש חוזר במסלול גם אם השתמשו בו עד 

 עידוד היצוא באמצעות שירותי מכון היצוא. .ט

ביטול מדידת היעדים הקיימת  -ם פריון וייצור מתקדם שינוי וצמצום הליך מדידת יעדי המסלולים המנהליי .י

לאלתר והקדמת תשלומי מענקים למפעלים אשר ימשיכו בתכניות ההשקעה המתוכננות שהוגשו בין השנים 

ואושרו על ידי הרשות. מדובר בהזרמה חשובה לחברות שהשקיעו בהון לאור המצב והחזרי כספי  2018-2019

ילא כבר ניתן תקציבית בשנים קודמות ורק יש לשחרר את התקציב . הכסף ממןההשקעה מכביד עליה

 .שאושר

 

 לגבי הצעות יעול לנושא התעסוקה אשלח לאחר הדיון היום. .2

 

 בכבוד רב

 

 

 

  
 

                  

 
 
 
 

  

 
 

 MBAרו"ח,  רונן,-אלינה פרנקל
 ממלאת מקום ומשנה לנשיאה

 ויו"ר פורום מנכ"לים, מנהלי כספים וחשבים

 

 


